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صبح دیرروز صورت گرفت؛
بازدید رهبر انقلاب از نمایشگاه 

توانمندی های صنعتی
رهبر انقلاب صبــح دیروز از نمایشــگاه توانمندی های 

صنعتی در حسینیه امام خمینی )ره( بازدید کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح 
روز شنبه به مدت سه ساعت از نمایشگاه توانمندی های 
داخلی در حسینیه ی امام خمینی )ره( که در حوزه های 

مختلف برپا شده بود بازدید کردند.
این نمایشگاه به مناسبت شعار ســال که سال »تولید؛ 
دانش بنیان، اشتغال آفرین« نامگذاری شده بود، برگزار شد.

در این نمایشــگاه توانمندی های داخلــی در حوزه های 
صنایــع معدنی و اکتشــافی، الکترونیکــی و مخابرات، 
هوافضا و ماهــواره، خودرو، کشــاورزی و غذایی، حمل 
و نقــل ریلی، جاده ای، دریایی و هوایی، بخش مســکن، 
نفت و پتروشــیمی، لوازم خانگی، نساجی، صنایع آبزی 
پروری، آبخیزداری، صنایع برق و نیروگاهی و سدسازی 
و طرح های مدیریت آب، فناوری اطلاعات و ارتباطات به 

نمایش گذاشته شده بودند.
در این نمایشگاه وزارتخانه های مختلف از جمله صنعت، 
معدن و تجارت، نیرو، نفت، ارتباطات و فناوری اطلاعات، 

توانمندی های صنعتی خود را به نمایش گذاشته اند.
سیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن 
همراهی رهبر معظــم انقلاب در این بازدید، توضیحاتی 
درباره توان صنعتی کشور در بخش های مختلف به ایشان 

ارائه کرد.

 وحیدی: در اغتشاشات اخیر 
جای احزاب خالی بود

وزیر کشور گفت: در اغتشاشات اخیر جای احزاب خالی 
بود چرا که لازم است نسبت به مداخله گری قدرت های 
خارجی موضع گیری داشــته باشــند. به گزارش ایسنا، 
احمــد وحیدی در همایش خانه احــزاب با بیان اینکه 
انتظار می رود احزاب و تشــکیلات سیاسی برای رشد و 
پیشرفت کشور نقش آفرینی کنند، گفت: ارتقای ثبات 
سیاســی، جلب مشــارکت مردمی و بیان خواسته ها و 
نیازهای مردم و تبیین سیاســت ها برای مردم از دیگر 
کارکردهای مهم احزاب اســت.وزیر کشــور  ادامه داد: 
حرکــت و رفتار احزاب در کشــور در حول چهار مولفه 
منافع ملی، وحدت ملی، امنیت ملی و مصلحت عمومی 
شکل می گیرد و همه احزاب این چهار عنصر مهم را مد 
نظر دارند و باید داشته باشند. احزاب باید نیازمندی های 
جامعه را در شرایط خاص تشخیص دهند و با گفتمان 
صحیح به تبیین مسائل برای مردم بپردازند.وحیدی با 
اشاره به قرارداد ۲۵ ساله ایران و چین، گفت: این قرارداد 
یکی از دستاوردهای خوب دولت سابق بود، اما در فضای 
رسانه ای ابهامات نسبت به این قرارداد شکل گرفت که 
لازم است در این ارتباط احزاب به شکل منصفانه و علمی 
موضــوع و اهمیت قرارداد و تاثیــرات مثبت آن را برای 
اقتصاد کشور برای مردم تشریح کنند.وی تصریح کرد: 
در اغتشاشات اخیر هم جای احزاب خالی بود و لازم است 
نسبت به مداخله گری قدرت های خارجی موضع گیری 
داشته باشــند. موضع احزاب در این شرایط باید روشن 
باشد.وزیر کشور به ضرورت تقویت فضای گفت وگو میان 
جریان های حزبی در کشور تاکید کرد و گفت: سه جریان 
اصلی درکشــور یعنی اصلاح طلب، اصولگرا و مستقلین 
باید دائم در گفت وگو و تبادل اندیشه باشند و باید از این 
ظرفیت برای رشد و پیشرفت کشور بهره گرفت. اختلاف 
نظر نباید طوری برجسته شود که به دشمنی و اصطکاک 
معنا شود. وزارت کشور بر اساس اصول قانون اساسی به 
دنبال تقویت و نقش آفرینی موثر احزاب است و باید از 
این ظرفیت برای پیشــرفت کشور به نحو مناسبی بهره 
گرفت.وحیدی اظهار کرد: احزاب یک سرمایه و ظرفیت 
بزرگ برای رشــد و پیشرفت کشــور هستند و رسالت 

سنگین ایجاد وفاق اجتماعی را در کشور بر عهده دارند.

امیر دریادار ایرانی:
 رونمایی از بالگردهای جدید دریایی 

در آینده نزدیک
امیر دریادار شــهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش با 
تاکید بر ظرفیت های دریایی کشور و حرکت به سوی ایجاد 
تمدن دریایی گفت: دریا می تواند محور توسعه و پیشرفت 
کشــور ما باشد. البته یک فرصت بسیار بزرگ برای توسعه 
کشور از طریق دریا برای ما وجود دارد و سواحل مکران به 
عنوان دروازه این دسترسی برای توسعه دریامحور است.وی 
افزود: بهره مندی از دریا برای ما یک مزیت ژئوپلیتیک است و 
کسانی که از این ظرفیت برخوردار نیستند، دچار یک خفگی 
ژئوپلیتیکی هستند. در تمدن نوین اسلامی و بیانیه گام دوم 
انقلاب نیز سهم و نقش آفرینی ارگان های دریایی می تواند 
بسیار مؤثر و حتی تاریخ ساز باشد. ما باید برای ساخت ایران 
بزرگ جهاد بزرگی هم انجام دهیم و این موضوعی اســت 
که رهبر انقلاب هم در بیانیه گام دوم بر آن تأکید کرده اند.

امیر دریادار ایرانی  اظهار داشــت: ارتش جمهوری اسلامی 
هرکجا که حضور داشته اساس کارش بر توسعه و پیشرفت 
آن منطقه بوده است. اولین اقدامی که بعد از فرمان فرمانده 
معظم کل قوا)مدظله العالی( انجام شد، ایجاد حداقل امکانات 
در منطقه جاســک و مکران بود تا بتوانیم نیروی انسانی و 
تجهیزات را به این منطقه انتقال دهیم.فرمانده نیروی دریایی 
ارتش، با اشــاره به ایجاد مرکز بین المللی امنیت دریایی در 
کنارک، خاطرنشان کرد: مرکز بین المللی امنیت دریایی واقع 
در کنارک و سواحل جنوب شرق کشور، توانسته ارتباط خود 
را با ســایر مراکز امنیت در منطقه برقرار کند و با همکاری 
ارگان های دریایی داخلی و کشــورهای منطقه یک تسلط 
اطلاعاتی کامل و کافی را در منطقه در حوزه امنیت و ایمنی 
دریانوردان دارد.امیر دریادار ایرانی ادامه داد: هرگونه رخداد 
در ســطح دریا از ساده ترین آن ها که تردد در دریا است، در 
این مرکز رصد و درباره آن تبادل اطلاعات صورت می گیرد. 
اگر شناوری در حالت اضطرار قرار بگیرد آن گاه اطلاعاتش به 
ســرعت در این مرکز مورد پایش و پالایش قرار گرفته و به 

سرعت به آن امدادرسانی می شود.

خبر

رئیس فراکسیون مستقلین ولایی:
ضعف های مدیریتی به خود رئیسی هم 

اثبات شده است
رئیس فراکسیون مستقلین ولایی، گفت: مشکلات 
در برخی حوزه ها زیاد است و ضعف مدیریت ها هم 
اکنون دیگر محسوس است. به نظر می رسد که به 
خود آقای رئیس جمهور هم این مسائل اثبات شده 
که ضعف های مدیریتی وجود دارد که باید جبران 
شــود. به عقیده من بهترین راهکار انجام تغییرات 
از سوی دولت است چراکه این اقدام هم صادقانه 
تلقی می شــود، هم ســریع تر اتفاق می افتد و هم 

مورد استقبال افکار عمومی قرار می گیرد.
غلامرضا نوری قزلجه نماینده مردم بستان آباد در 
مجلس شورای اســلامی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنــا، در رابطه با تغییراتی کــه دولت در برخی 
حوزه ها انجام داده و تغییراتی که مورد نیاز است، 
گفت: دولت در بحث ترمیم کابینه یا تغییر مدیران 
در سطوح عالی تغییرات خیلی محسوسی نداشته 
اما به نظرم انجام برخی کارها خیلی ضروری است 
و اگر منتظر این باشند که مجلس به مساله ورود 
کند و استیضاح کند، این مساله زمان بر و هزینه بر 
خواهد شــد و فرصت ها از دست می رود، لذا بهتر 
اســت که دولت خودش اقدام به برخی تغییرات 

کند.
وی ادامه داد: مشــکلات در برخــی حوزه ها زیاد 
است و ضعف مدیریت ها هم اکنون دیگر محسوس 
است. به نظر می رسد که به خود آقای رئیس جمهور 
هم این مسائل اثبات شده که ضعف های مدیریتی 
وجــود دارد که باید جبران شــود. به عقیده من 
بهترین راهکار انجام تغییرات از سوی دولت است؛ 
چراکه این اقدام هم صادقانه تلقی می شــود، هم 
ســریع تر اتفاق می افتد و هم مورد استقبال افکار 

عمومی قرار می گیرد.
رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یازدهم 
در پاسخ این سوال که »به نظر شما کدام حوزه ها 
اکنون نیاز به تغییر افــراد در مدیریت ها دارد؟«، 
عنوان کرد: مــن فکر می کنم حوزه بهداشــت و 
درمان، حوزه های اقتصادی و حوزه انرژی مواردی 
هســتند که نیاز به تغییــر و ترمیم با قید فوریت 

دارند.
نوری در رابطه با مشکلات حوزه بهداشت و درمان 
ابراز داشت: مشکلاتی اکنون در حوزه دارو وجود 
دارد و یــک عده هم می گویند کــه چه ربطی به 
وزیــر دارد؟ خب ارز مورد نیاز برای دارو چند صد 
میلیون دلار که بیشــتر نبود، سال گذشته آقای 
وزیر باید پای این مســاله می ایســتاد و می رفت 
با آقای رئیس جمهور صحبت و ایشــان را توجیه 
می کرد که ارز برای دارو عددی نیست و این را با 
همین نرخ پایین تامین کنیم تا دارو با نرخ پایین 

به دست بیمار برسد.
وی ادامــه داد: بعضــی از داروهــا الان ده برابر 
قیمتشــان افزایش پیدا کرده است، بنا بر این بود 
که در این کشــور فرد بیمار به غیر از رنج بیماری 
رنج دیگری نداشــته باشد، شــما ببینید اگر یک 
آمپول که ســال گذشــته ۸ میلیون تومان بوده، 
امسال بشــود ۸۰ میلیون تومان، این رنج نیست؟ 
متاسفانه ســال گذشته این هایی که تشکیلاتشان 
مرتبط بــا ارز ۴۲۰۰ تومانی بود به جای مقاومت 
بیشــتر از ســایر وزرا، داوطلب حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانــی بودند که نتیجه شــده وضعیتی که الان 

مشاهده می کنیم.

تعلیق حزب اتحاد ملت به پایان رسید
به گزارش امتداد سه ماه قبل و در ۱۱ آبان ماه بود 
که اختلاف نظر میان وزارت کشــور و حزب اتحاد 
ملت پــس از برگزاری آخریــن کنگره این حزب 
موجب شد تا کمیســیون ماده ۱۰ احزاب وزارت 
کشــور طی نامه ای تعلیق ســه ماهه فعالیت های 
حــزب اتحاد ملت را اعلام کند. اما در همان زمان 
نیز مســئولان ایــن حزب بر اختــلاف حقوقی و 
تفاوت در برداشت از قانون احزاب تاکید داشتند. 
حســین نورانی نــژاد عضــو شــورای مرکزی و 
ســخنگوی حزب اتحاد در همان مقطع پیرامون 
این تعلیق ســه ماهه عنوان کرد که قانون احزاب 
تأکید دارد که مجمع موسسان یک حزب سیاسی 
باید ۳۰۰ عضو داشــته باشد؛ این موضوع از همان 
ابتدا از ســوی حزب اتحاد ملت رعایت شده است. 
اما کمیســیون ماده ۱۰ احزاب اعلام می کند که 
تمامی مجامــع باید حداقل با حضــور ۳۰۰ نفر 

برگزار شود. 
البتــه در نامه اخیر وزارت کشــور به هیچ عنوان 
موضوع لغو مجوز فعالیت حزب اتحاد ملت آورده 
نشــده، بلکه وزارت کشــور یک تعلیق ســه ماهه 

فعالیت را مطرح کرده است.
وی همچنیــن عنوان کرد: کمیســیون ماده ۱۰ 
احزاب طی نامه ای از حزب اتحاد ملت درخواست 
کرده که سه ماه فعالیت های خود را متوقف کند و 
در این همین مدت نیز یک کنگره دیگر با شرایط 
اعلام برگزار کند. در همین راستا حزب اتحاد ملت 
از تمامی مســیر های حقوقی پیگیر اختلاف نظر 
پیش آمده خواهد بــود و در کنار آن نیز بنا دارد 
بر اســاس برنامه از پیش تعیین شده یک مجمع 

عمومی سالیانه برگزار کند.
حال به نظر می رســد حزب اتحاد در این میان با 
برگزاری کنگره هشــتم با حضور نماینده معرفی 
شده از سمت وزارت کشــور و با حضور ۳۷۰ نفر 
اعضای رســمی حزب و ارســال گــزارش صورت 
جلسه آن به وزارت کشور و پایان تعلیق سه ماهه 
مجددا فعالیت های خود را همچون گذشته از سر 

خواهد گرفت.
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همدلی| مصوبه ای جدید از شــورای عالی 
هماهنگــی اقتصادی جنجال برانگیز شــده 
اســت. مصوبه ای که اختیارات گســترده و 
خــارج از قانونی را برای ســران قوا در نظر 
گرفته اســت. بر اساس این مصوبه شورایی 
قرار است اموال و املاک دولت را با تشخیص 
خودش به فروش برساند و برای این کار هم 
مصونیت قضایی گرفته اســت. علنی شدن 
این مصوبه واکنش های زیــادی را در بین 
افکار عمومی داشته و حتی اصول گرایان هم 

نسبت به آن معترض شده اند. 
مولدســازی دارایی های دولت، طبق اعلام 
رســمی ســایت دولت در جلسه شصت و 
هفتم شــورای عالی هماهنگــی اقتصادی 
ســران قوا تصویب شده و در نهایت در ۲۱ 
آبان امســال به تایید مقــام معظم رهبری 
رسیده است. بر اســاس این مصوبه هیئت 
عالی مولدسازی دارایی های دولت مرکب از 
هفت عضو: معــاون اول رئیس جمهور، وزیر 
امور اقتصادی و دارایی، وزیر کشــور، وزیر 
راه و شهرســازی، رئیس سازمان بودجه و 
برنامه، یک نماینده از طرف رئیس مجلس 
و یک نماینده از طــرف رئیس قوه قضائیه 

تشکیل می شود.
ســازمان  رئیــس  قربانــزاده  حســین 
خصوصی ســازی درباره ایــن مصوبه گفته: 
»ایــن مصوبه همه دارایی هــای غیرمنقول 
مــازاد دســتگاه های دولتی، شــرکت های 
دولتــی و بانک هــای دولتــی و پروژه های 
نیمه تمام را شامل می شود. منظور از مازاد 
یعنــی اموالی که یا خود دســتگاه اجرایی 
آن را مازاد تشــخیص دهد یــا دبیرخانه با 
بررسی کارشناســی با معیارهایی همچون 
راکد و بلا استفاده بودن، در راستای وظایف 
ذاتی دســتگاه استفاده نشدن، عدم تناسب 
به دلیــل ارزش اقتصادی منطقه و موقعیت 
جغرافیایــی، دارایی هایی با کاربری تجاری، 
مسکونی، اقامتی و تفریحی و... مازاد بودن 
آن را تشخیص دهد و در کارگروهی مرکّب 
از نماینده دســتگاه بررسی کرده و سپس 
برای تصمیم گیری نهایی در جلســه هیئت 
عالــی مطرح کند. نکته دیگر آنکه برخی از 
این املاک که دارایی هــای با درآمد پایدار 
هستند در قالب صندوق املاک و مستغلات 
به عموم مردم عرضه خواهد شد تا مردم با 
به  )یونیت(  واحدهای سرمایه گذاری  خرید 
نسبت مالک شوند هم خود را از تورم ملک 
مصون کنند و هم از منافع پایدار آن املاک 

بهره مند شوند.«
حــالا طبق اظهــار نظر دولتی هــا به نظر 
می رســد بخش زیادی از مســئولان کشور 
برای فــروش املاک دولتی دســت به کار 
شــده اند. به گزارش ایرنــا حمیدرضا خان 
توسعه  نوسازی،  ســازمان  رئیس  محمدی 
و تجهیــز مدارس کشــور با بیــان اینکه 
مولد سازی املاک با حمایت دولت سیزدهم 
ســرعت بیشــتری گرفتــه اســت، اظهار 
کرد: »در جلســه هیات عالی مولد ســازی 
دارایی های دولت کــه در روز پنجم بهمن 
ماه به ریاست دکتر مخبر معاون اول رئیس 
جمهور برگزار شــد، ۵۲۰ فقــره از املاک 
آموزش و پرورش در مســیر مولد ســازی و 
ارزش افزایی قرار گرفت. مولد سازی فرصت 
مهمــی برای اتمــام پروژه هــای نیمه تمام 
مدرسه ســازی اســت. در این جلسه مقرر 
شــد دارایی های مدنظر پس از طی مراحل 
قانونــی در تکمیل پروژه هــای نیمه تمام با 
اولویت پروژه های خیرســاز استفاده شود تا 
خیرین مدرسه ساز که از ارکان اصلی نظام 
تعلیم و تربیت می باشــند بیش از گذشته 

مورد توجه قرار گیرند.«
مخبر نفــر اول پی گیری این طرح اســت. 
طبق گزارش ایرنا در ســومین جلسه هیات 

عالی مولدســازی دارایی های دولت که روز 
چهارشــنبه گذشته به ریاست محمد مخبر 
معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، تعداد 
۴۷۰ دارایی)اموال غیرمنقول( راکد وزارت 
جهاد کشــاورزی که مازاد تشــخیص داده 
شــد، برای راه اندازی ۶۳۱ پروژه نیمه تمام 
جهاد کشــاورزی و همچنیــن تعداد ۵۲۰ 
دارایــی )امــوال غیرمنقول( راکــد وزارت 
آموزش و پرورش که مازاد تشــخیص داده 
شــد، برای راه اندازی ۱۶۴۹پروژه نیمه تمام 
ســاخت مراکز آموزشی برای انجام تهاتر به 

تصویب هیات عالی مولدسازی رسید.«
متن این مصوبه که در سایت دولت منتشر 
شــده هشت بند دارد. در این مصوبه درباره 
پــول حاصل از فروش ایــن دارایی ها آمده 
اســت: عواید حاصــل از واگــذاری اموال 
غیرمنقول و پروژه هــای عمرانی نیمه تمام 
پس از کسر کارمزد مصوب هیات به حساب 
خزانــه واریز خواهد شــد. نیمــی از مبالغ 
واریزی به خزانه، بلافاصله به حساب تملک 
دارایی هــای ســرمایه ای دســتگاه اجرایی 
مربوطه ستادی با استانی واریز خواهد شد 

تا در سقف بودجه مصوب هزینه شود.
تبصــره ۱ : صــد درصد مبالــغ واریزی به 
خزانه از محــل واگذاری دارایی های وزارت 
آموزش و پرورش و وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی بلافاصله به حساب تملک 
دارایی هــای ســرمایه ای وزارتخانه مربوطه 
واریز و در محلات و مناطق محروم سرمایه 

گذاری گردد.
تبصــره ۲ : در مورد منابع حاصل از فروش 
دارایی های شرکت های دولتی تمامی مبالغ 
واریزی به خزانه بلافاصله به حساب شرکت 

مربوطه واریز خواهد شد.«
امــا از نــکات جنجال برانگیــز این مصوبه 
بند پنجم آن اســت کــه در آن به اعضای 
امــوال دولت مصونیت  هیأت برای فروش 
قضایی می دهد. در بند پنجم آمده: »تمامی 
دســتگاه های متولی اموال فوق الذکر مکلف 
بــه اجرای مصوبــات این هیات هســتند. 
افرادی که از اجرای دقیق و کامل دستورات 
هیــات ســر باز زننــد و یا در اجــرای آن 
ممانعت به عمل آورنــد، با ارجاع هیأت به 
مراجــع قضایی به مجازات مقــرر در ماده 
۵۷۶ قانون مجازات اســلامی بدون تعویق 
و تعلیــق و تخفیف محکوم خواهند شــد 
رســیدگی به این جرایم خارج از نوبت و در 
شعبه ویژه خواهد بود. اعضای هیات نسبت 
به تصمیمات خــود در موضوع این مصوبه 
از هر گونه تعقیــب و پیگرد قضایی مصون 
هســتند و مجریان تصمیمــات این هیات 

نیز در چارچوب مصوباتی که هیات تعیین 
کرده است، از همین مصونیت برخودارند.«

این مصوبه تنها دو ســال اســت و به نظر 
می رســد قبل از پایان دولــت به کار خود 
خاتمه خواهد داد. از طرف دیگر این مصوبه 
به صورت فراقانونی قانون وضع کرده است. 
در بند ششــم آن همه قوانیــن مانع خود 
را ملغی اعلام کرده اســت. این کار رســما 
برخلاف رویه عــادی قانون گذاری تصریح 
شــده در قانون اساســی اســت و شیوه ای 
جدید را در قانون کشور پایه گذاشته است. 
بندهای این مصوبه باعث نگرانی های زیادی 
در بیــن متخصصان و فعــالان اجتماعی و 
سیاســی شده است. محمد فاضلی از چهره 
های دانشگاهی در توییتر خود در این باره 
نوشــته است:»ســه بند مهم مصوبه هیأت 
مولد سازی اموال مازاد دولت، علاوه بر بقیه 
موارد سه بند زیر است: »۱- اعضای هیأت 
نســبت به تصمیمات خود در موضوع این 
مصوبه از هر گونــه تعقیب و پیگرد قضایی 
مصون هســتند. ۲- تعییــن قیمت پایه یا 
نهایــی واگذاری دارایی های مشــمول این 
مصوب توسط هیئت. ۳- هیأت مکلف است 
گزارش اقدامات خود را هر ششم ماه یک بار 
به شــورای عالی اقتصادی هماهنگی سران 
قوا ارائه کند. در کل مصوبه یک کلمه مردم، 
شفافیت، گزارش عموم و . .. ندیدم. سوال: 
در دنیا، تنها شیوه مولد سازی اموال دولت 
همین روش است. روش هایی مثل صندوق 

ثروت عمومی به درد برخی نمی خورد؟«
چهره های اصولگرا هم وارد میدان شده اند. 
محمد صالح مفتاح در توییتر خود نوشــته: 
»اگر قرار است که مولدســازی )حتی اگر 
ضروری اســت( بدون فســاد باشــد، چرا 
باید مصونیت قضایــی برای مجریان وجود 
داشــته باشــد؟ انگاری که قطعــا تصمیم 
دارند کارشــان را با فاســد و قانون شکنی 
پیــش ببرند! آینده شــما را چطور قضاوت 
می کنند؟ پ.ن: امیدوارم همه این شنیده ها 
دروغ باشد.« او در توییت دیگری با هشتگ 
مولدسازی نوشته اســت:» بعضی مصوبات 
جوری ضدعدالت اســت که با هیچ پیوست 

عدالتی قابل جمع نیست!«
قابل توجه است که طبق آیین نامه اجرایی 
که در سایت دولت برای این مصوبه منتشر 
شده است املاک نظامی و امنیتی وزارتخانه 
های اطلاعات و دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح و ســازمان انرژی اتمی به تشخیص 
هیأت از شــمول این آیین نامه مســتثنی 

هستند.
آییــن نامه اجرایی ایــن مصوبه نکات قابل 

توجه و تأمل زیادی دارد.
 از جمله در متن آن آمده اســت: » هیأت 
می تواند به اســتناد گزارش مجری، قیمت 
پیشنهادی را تعدیل و قیمت پایه را مصوب 
نماید.« نکته این اســت که در جایی گفته 
نشــده که هیأت می تواند قیمت را افزایش 
دهد هر چه هســت سخن از کاهش قیمت 
فروش از سوی فروشنده یعنی دولت مطرح 

است.
در متن آیین نامه شــیوه های مولدســازی 
یا همان فروش اموال دولت هم بیان شــده 
است. در توضیح یکی از روش ها آمده است: 
»فــروش به صورت نقد یا اقســاط از طریق 
مزایــده عمومــی و مذاکــره.« در این بند 
شاهد هستیم که روش مذاکره هم گنجانده 
شده است. تدوین کنندگان آیین نامه البته 
این شــیوه غیرعادی را نیز توضیح داده اند 
و نوشــته اند: »فراینــد مذاکــره به شــرح 
زیــر می باشــد: - تعیین قیمت و شــرایط 
انجام معامله توســط هیأت. اعلام فراخوان 
عمومی برگــزاری مذاکره جهــت دریافت 
درخواســت های اولیــه. اخذ پیشــنهادات 
مرتبط.  کارشناســان  و  دستگاه مشــمول 
انجــام مذاکره با متقاضیــان.« هرچند که 
گفته شــده برای مذاکره فراخوان عمومی 
داده شــود اما بعد تبصره ای برای آن آورده 
انــد که عملا نیاز به فراخــوان عمومی هم 
نیســت. در تبصره ها دســت هیأت مجری 
کاملا باز گذاشته شده است. متن تبصره ها 
می گوید: »تبصره ۱- در صورتی که مذاکره 
با شــرایط اعلامی هیــأت انجام شــــد، 
فرآیند انعقاد قرارداد و قطعیت معامله آغاز 
می شود و در غیر این صورت نتایج مذاکره 
جهت تصمیمگیــری نهایی در هیأت طرح 
می شــود. تبصره ۲- مولدســازی از طریق 
مذاکره بدون رعایت بند)۱(این ماده منوط 
بــه تصویب هیأت اســت.) منظور فراخوان 
عمومی اســت.( تبصره ۳ - در مواردی که 
اشــخاص دارای ســند مالکیت اعیانی در 
عرصه دولتی می باشــــند، ملک به صورت 
مشــاع دولتی-خصوصی باشد، یا اشخاص 
دارای حق ســرقفلی بوده که مالکیت ملک 
آن با دولت اســت، فروش از طریق مذاکره 
به اشخاص مذکور به قیمت مصوب هیأت با 

تصویب هیأت مجاز است.« 
برخی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
هم نســبت به این مصوبه معترض شــده 
اســت. احمدعلیرضا بیگــی نماینده تبریز 
خبرداده که از رئیــس مجلس در این باره 
ســوال پرســیده اند. بهرحــال تاکنون این 

مصوبه تصویب و در حال اجرا شدن است.

انتشار جزئیات مصوبه »مولدسازی امول دولتی« با واکنش گسترده مواجه شد 

تبصرههاینگرانکننده

همدلی|  با نزدیک تر شــدن به انتخابــات دوره دوازدهم 
مجلس شورای اســلامی زمزمه شــروع فعالیت انتخاباتی 
چهره ها و گروه ها بیشــتر شده اســت. همزمان هم نگاه ها 
دوباره به ســمت شــورای نگهبان برای بررسی صلاحیت 
نامزد ها متمرکز شــده اســت. این بار هم ماننده دوره قبل 
ســوال این اســت که آیا چهره های معتدل و اصلاح طلب 
می توانند از فیلتر شــورای نگهبان عبور کنند یا نه. سوالی 
که سخنگوی شورای نگهبان درباره آن صحبت کرده است. 
هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در مصاحبه ای 
با خبرگزاری ایسنا درباره ابعاد مختلف انتخابات های آینده 

صحبت کرده است.
 او در پاســخ به ســوالی درباره اینکه اگر آقایان لاریجانی، 
روحانــی و احمدی نژاد بخواهند بــرای انتخابات آتی وارد 
عرصه شوند، نگاه شورای نگهبان برای بررسی صلاحیت آنها 
چگونه اســت؟ گفت: »معمول این است که شورا هر دوره 
صلاحیت افراد را بررســی می کند و در بررسی صلاحیت ها 

هم تفاوتی بین کاندیداها وجود ندارد. 
البته تاکنون هیچ بحثی در این زمینه در شــورای نگهبان 
نداشــته ایم چون هنوز بیش از یک سال تا انتخابات زمان 
باقــی مانده اســت و اکنون شــورا بر روی رســیدگی به 

مصوبات تمرکــز دارد.« وی درباره ثبت نام کاندیداهایی که 
محکومیت های قضایی دارند، گفت: مبنای شورای نگهبان 
قانون اســت طبیعتا اگر قانون اصلاح شد، قانون جدید مبنا 

خواهد بود.
رد صلاحیت علی لاریجانی رئیس ســابق مجلس شــورای 
اسلامی در انتخابات گذشته ریاست جمهوری واکنش های 
زیادی را در پی داشــت. حالا با نزدیک شــدن به انتخابات 
مجلس شــنیده هایی مبنی بر احتمال شرکت لاریجانی در 

این انتخابات وجود دارد. هرچند که لاریجانی هنوز در این 
باره ســکوت کرده اســت. چندی پیش یکی از نمایندگان 
ســابق مجلس اظهار نظری را در این باره مطرح کرده بود 
که دفتر علی لاریجانی، نماینده ســابق مجلس با انتشــار 
اطلاعیه ای به نقل قول منتشــر شده از وی توسط یکی از 

نمایندگان ادوار مجلس شورای اسلامی واکنش نشان داد.
 به گزارش ایســنا، در این اطلاعیه آمده است: »دکتر علی 
لاریجانــی هیچ اظهــار نظری مبنی بــر ورود در عرصه ی 
انتخابات مجلس شــورای اســلامی در جلســه با یکی از 
نمایندگان ادوار مجلس نداشــتند. نقل قول منتشر شده از 

ایشان خلاف واقع و عاری از حقیقت است.«
 در همین حال حســن روحانــی و همراهانش فعالیت های 
سیاسی خود را متوقف نکرده اند. روحانی با این که نتوانست 
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام شود ولی با راه اندازی 
دفتری فعالیت سیاســی دولتمردان خود را ســامان داده و 
به طور منظم جلســاتی را برگزار می کنند. هرچند که تا به 
حال نشانه ای از برنامه ریزی انتخاباتی در این جلسات دیده 
نشــده اما برخی معتقد هســتند که روحانی و لاریجانی به 
عنــوان یک جریان مهم و موثر می توانند در انتخابات پیش 

رو نقش آفرین باشد. 

زمزمهانتخاباتوبررسیصلاحیتها
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